
Nová hyena a jedna jednoduchá otázka 

 

Další ze série ministrů zdravotnictví se zapsal tím, že nechal chcípnout PSA a přišel s novou hyenou. Hyena 
nepohrdne ani mršinou epidemie a bude se snažit se z ní nakrmit i dávno po jejím skonu. Zatímco se ale 
veřejná debata točí kolem režimu ve školách, době otevření obchodů a možná dojde časem i na kulturu, 
přehlíží se jedna klíčová otázka, která by nás měla znepokojovat.  Tou je totiž jak je možné, že ještě někdo 
chodí do nemocnic a umírá. Počet nakažených sice dramaticky klesl, ale poměr hospitalizovaných ( 
http://weiss.cz/ghospitalizace.pdf )  a umírajících ( http://weiss.cz/zem_vs_hosp.pdf ) k nakaženým se 
nelepší. Máme přitom 17% obyvatelstva naočkovaných alespoň první dávkou. Ta by měla důsledně chránit 
před těžkým průběhem. Množství naočkovaných pokrývá počet potenciálně rizikových pacientů. Něco je 
jasné, organizace očkování nahrává co nejhoršímu výsledku, zejména kolaps zásobování praktiků s jejich 
kritickými pacienty je totální a neomluvitelné selhání. Na rozdíl od minulosti existují i účinné léky jako 
Regeneron a Bamlanivimab, které mohou rizikové pacienty ochránit. Něco je tedy v našem systému totálně 
špatně. Každý těžký případ by měl být analyzován, protože prostě neměl nastat. Spekulativních důvodů 
může být mnoho, ale pokud se bude ministerstvo zabývat mediálně vděčnými tématy místo medicíny, 
budeme se muset testovat a testovat a nebudeme moci normálně žít. 

Ohledně hyeny, nemá cenu se příliš rozepisovat. Trpí podobnými neduhy jako PES. Je myšlena jako 
rozvolňující a v případě zhoršení je k ničemu, srovnejme to s logikou německých opatření. Od začátku je 
navíc prezentována tak, že je jasné, že se nebude dodržovat. Pan ministr například slibuje nejpozději od 
začátku května opatření, která jsou ovšem podmíněna počty nově nakažených, které při současném trendu 
můžeme očekávat v druhé půlce května. Hlavní mojí námitkou je ovšem samotné kritérium, tedy počet 
nově nakažených. Vakcinace a léčení by dohromady měly v blízkém čase zabránit novým hospitalizovaným 
a těžkým průběhům. Samotný počet nakažených tedy není relevantní, měl by se sledovat počet 
hospitalizovaných, eventuálně těžkých průběhů. Pokud by byly obavy ze zpoždění, pak počet podíl 
hospitalizovaných z nemocných by měl násobit počty nově nakažených. Při takovém kritériu by se 
přirozeně dostalo pozornosti tomu, na čem opravdu záleží. Podle hyeny můžeme být x dalších měsíců 
v režimu neustálého testování, polozavřených škol a bez kultury a to i v situaci, kdy eventuálně nikdo 
nebude těžce nemocný a nikdo nebude umírat. To by ovšem dávalo smysl jen dovozcům a výrobcům testů 
a různým COVID poradcům. 


